
Forsvarsudvalget

Til: Forsvarsministeren

Dato: 20. september 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

FOU alm. del

Spørgsmål 257
Vil ministeren redegøre for, om den fysiske kommunikationsinfrastruktur (satellitkapacitet 
og jordstationer, søkabler mv.) p.t. er tilstrækkelig i forhold til sikkert og stabilt at kunne 
nedtage og viderebringe data fra de kommende langtrækkende droner til signalindhent
ning, herunder ved anvendelse af dronerne i Nordatlanten og Arktis? Baggrunden for 
spørgsmålet er, at der forventeligt vil være behov for i realtid at kunne nedtage og videre
formidle en stor mængde data i en sikker / national kommunikationsinfrastruktur. Det vil 
alt andet lige forudsætte at der er tilstrækkelig kapacitet og redundans i den eksisterende 
sikre kommunikationsinfrastruktur i forsvaret, herunder i Grønland og på Færøerne.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Carsten Bach (LA).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på carsten.bach@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Rasmus Jarlov
formand
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